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Een rode draad in mijn betoog geef ik u alvast op voorhand: we doen veel pilots,                               
experimenten en onderzoeken, maar het wordt tijd dat we die ervaringen verbreden,                       
borgen en integreren in regulier beleid. 

Woningbouw 
Erg goed dat er in 2019 ruim 1800 woningen zijn bijgebouwd, met aandacht voor het                             
middensegment en sociale koop en huur. De doelgroepenverordening en overleg met                     
ontwikkelaars en corporaties moeten gaan helpen om meer te kunnen sturen op de                         
verdeling op de woningmarkt en het inperken van de macht van beleggers. 
 
In 2019 is aandacht besteed aan het opzetten van de verhuurdersvergunning en het                         
verzamelen van meldingen. Er is nog weinig bekendheid onder studenten over dit                       
meldpunt. Dit jaar komt de focus te liggen op de uitvoering van de                         
verhuurdersvergunning en komt er meer informatievoorziening. We hopen dat hierdoor                   
meer kamerhuurders afweten van het meldpunt, dat ze er bij misstanden gebruik van                         
zullen maken, en dat er snel iets met de meldingen wordt gedaan. 
 
Het lijkt erop dat we van de Suikerzijde een toonbeeld van circulariteit gaan maken qua                             
riolering, voedsel, energie, hergebruik van grondstoffen, duurzame bouwmaterialen en                 
natuurinclusief bouwen. GroenLinks hoopt dat het niet bij Suikerzijde blijft, maar dat die                         
principes ook in de wijkvernieuwing en kleinere projecten doorklinken. En wij zijn                       
benieuwd welke mogelijkheden het college ziet om de ervaring van de Suikerzijde ook                         
te gebruiken op plekken waar de gemeente het minder voor het zeggen heeft, omdat                           
we daar minder of geen grondpositie hebben. Graag een reactie. 

Verkeer 
GroenLinks is blij met het meeplannen van groen, natuur, openbaar vervoer en                       
publieke ruimte in ruimtelijke ontwikkeling. Zo zijn we ook blij met de integratie van de                             
fietsroutes en fietsvriendelijke inrichting in de plannen voor Meerstad, Stadshavens en                     
Suikerunieterrein. Wij hopen dat die integraliteit, maar vooral de prioriteit bij                     
milieuvriendelijke mobiliteit, vergroening en verduurzaming ook in de uitwerking van de                     
plannen overeind zal blijven. 
 
Het is goed te zien dat er voortvarend doorgewerkt is aan de realisatie en planvorming                             
van doorfietsroutes vanuit omliggende gebieden de stad in en aan het verbinden van                         
ontbrekende schakels in het fietsnetwerk binnen de bebouwde kom. Dat is hard nodig                         
om de compacte stad die we graag zien ook bereikbaar te houden. 
 



 
 

We zien dat het college voortvarend te werk gaat met plannen en pilots in de stedelijke                               
logistiek. Daar zijn wij blij mee en wij zien daarvan de waarde. Het is belangrijk om nu                                 
snel uit de fase van pilots en experimenten over te gaan op het implementeren van een                               
betere regulering van met name het vrachtverkeer in de binnenstad. 

Leefomgeving 
Betaald parkeren invoeren leidt tot een lagere parkeerdruk voor bewoners. In                     
bijvoorbeeld Selwerd-Zuid kwamen naar aanleiding van de parkeerdruk goede                 
gesprekken met de buurt op gang over de wensen van bewoners om het gebruik van de                               
openbare ruimte te veranderen. Men wilde ook ruimte voor verblijven, spelen en groen.                         
Wij worden enthousiast van deze integrale aanpak van wijkvernieuwing en                   
parkeerbeleid en hopen op een vergelijkbare aanpak in andere wijken en dorpen. Voor                         
GroenLinks is het parkeerbeleid sluitstuk van een gesprek over het herwinnen van de                         
openbare ruimte. Vooral moet eerst de vraag centraal staan wat wensen van                       
omwonenden zijn voor groen, spelen, fietsen, lopen en spel en verblijf in de openbare                           
ruimte. 
 
Deze veranderingen van inrichting kunnen ook tijdelijk zijn en zijn zeer actueel nu er                           
vanwege corona mogelijk veel meer mensen en kinderen hun vakantie in eigen straat                         
gaan doorbrengen en de roep om ‘vakantiestraten’ – ook in Groningen – wordt gehoord.                           
Wij willen het college oproepen om werk te maken leefstraten, vakantiestraten en de                         
‘Geef de Straat terug’-actie van de Fietsersbond. Graag een reactie. 

Natuur en ecologie 
De natuur bùiten het stedelijk gebied staat onder druk. Het groen bìnnen de bebouwde                           
kom wordt daardoor steeds belangrijker. Een groene omgeving is een omgeving waar                       
het prettig wonen is. Groen is belangrijk voor klimaatadaptatie, voor de gezondheid, om                         
te recreëren en voor de ecologie. GroenLinks ziet dat er in het afgelopen jaar stappen                             
zijn gezet. Een ambitieus Groenplan is tot stand gekomen en er is 2 ton bijgekomen om                               
een hogere inzet voor biodiversiteit te creëren. Ondanks de jaarlijkse druk op de                         
begroting is het toch gelukt om de ecologische kwaliteit op peil te houden. 
 
In het Groenplan ontbrak de Gemeentelijke Ecologische Structuur. Mijn fractie denkt dat                       
dit een belangrijk instrumentarium gaat worden. Daarom vraag ik de wethouder vaart                       
te maken met het informeren van de raad over de nieuwe GES. 

Energie 
We maken flinke vorderingen op energiegebied. Zo is het gelukt is om de RRE subsidie                             
toegewezen te krijgen; we lopen wat zonnepanelen betreft vóór op schema; er is een                           
zorgvuldig overlegproces georganiseerd rond de Windverkenning. Groningen Woont               
Slim is omgezet naar het Energieloket. Wij zijn daar blij mee. 
 



 
 

We willen wel graag extra aandacht vestigen op het bedrijfsleven. De helft van het totale                             
energieverbruik in Groningen gaat naar het bedrijfsleven, maar het bedrijfsleven loopt                     
achter bij de doelstellingen voor besparing en opwekking. Het draagvlak voor de                       
energietransitie wordt flink hoger als het bedrijfsleven in de pas gaat lopen met de rest.                             
We moeten dus nu de stap zetten van pilotprojecten naar grootschaliger implementatie.                       
Door de informatieplicht vanuit het Rijk hebben we nu een beeld van de maatregelen                           
die zich binnen vijf jaar terugverdienen. Wij roepen het college op naast de wortel van                             
Groningen Werkt Slim en positieve publiciteit voor ondernemers die het goed doen, ook                         
de stok wat vaker in de hand nemen, en sterker in te zetten op handhaving. De wet                                 
geldt ook voor ondernemers. Graag een reactie. 

Circulaire economie 
Ook in 2019 kwam de routekaart circulaire economie tot stand. Mijn fractie is blij met dit                               
plan. Het is een goed vertrekpunt. Nu is ook hier het zaak om dit breder te trekken. De                                   
inzet van het college voor een biobased economy juichen wij toe. Alleen door de                           
kringloop van grondstoffen te sluiten kunnen we ervoor zorgen dat toekomstige                     
generaties ook nog op aarde kunnen leven. We moeten dit onderwerp dan wel uit de                             
sfeer van experimenten en pilots zien te trekken en impact laten krijgen voor de totale                             
economie. 
 
Afval is in de circulaire economie geen afval meer. Weggooien en verbranden is niet                           
circulair. Het valt ons op dat ondanks de enorme inspanning om mensen meer te laten                             
scheiden het percentage hergebruik niet is toegenomen. We moeten de komende tijd                       
anders kijken naar de aanpak van dit probleem. Wat GroenLinks betreft doen we dit                           
door middel van een systeem met een financiële prikkel. Hier komen we na de zomer                             
nog over te spreken. 
 
Voorzitter, ik wijs nog eens op de rode draad: van pilots en experimenten en                           
onderzoeken naar verbreding, borgen, integreren in regulier beleid. Graag een                   
algemene reactie van het college op deze hartekreet van GroenLinks. 


